

2013-12 **BEST OF** *Languedoc-Roussillon*

Größe in jeder Hinsicht



Marcus Hofschuster

So umfangreich das Anbaugebiet im Süden Frankreichs ist, so vielfältig sind die Weine. Berühmt ist die Gegend natürlich für ihre schweren Rotweine, vor allem das Roussillon auch für alkoholstarke, süße Vins Doux Naturels in Rot und Weiß, deren Gärung durch die Zugabe von Branntwein gestoppt wird, bevor aller Zucker vergoren ist. Daneben finden sich hier aber auch erstaunlich feine, elegante und häufig überaus mineralische Weiß- und Rotweine, die man in dieser heißen Region nicht so ohne Weiteres vermutet hätte – und das, obwohl sie die Güte der besten Burgunder erreichen können.

Wir haben breitflächig eingeladen, uns Weine vorzustellen, und erhielten auch von Sud de France sowie von hiesigen Importeuren Unterstützung, doch nicht alle Betriebe sind unserer Einladung gefolgt. Bitte nehmen Sie es uns daher nicht übel, wenn das eine oder andere bemerkenswerte Weingut in unserer Liste fehlen mag.

Mehr als 350 Weine haben wir für dieses BEST OF probiert. Alle Beurteilungen sowie weitere Informationen finden Sie im Magazin unter diesem Link:

www.wein-plus.eu/bo

Great in every respect

This winegrowing region in the south of France is as large and spread out as its wines are varied. Naturally, the region is known primarily for its full-bodied red wines, while the Roussillon is also particularly well known for its alcoholic, sweet red and white Vins Doux Naturels, fortified wines to which spirits are added during fermentation, stopping the fermentation before all the sugar in the must is converted to alcohol. In addition, however, the region also has surprisingly elegant and often very mineral white and red wines that one might not have expected to find in such a hot region – and that, even though they can achieve the level of quality of the best Burgundian wines.

We invited a broad spectrum of producers to present their wines for our tasting, and received support in our quest from the regional marketing board Sud de France as well as from German importers, but unfortunately not all the producers decided to follow our invitation. Please, therefore, do not hold it against us if the one or other wine estate worth mentioning is not included in our list.

For this edition of BEST OF, we tasted more than 350 wines. You will find all the results and more information in the magazine, under the following link:

www.wein-plus.eu/bo

Weißweine / White wines

- 97 2012 Côte Vermeille IGP "Le Blanc des Junquets", Mas Blanc
- 94 2011 Côtes Catalanes IGP, Matassa
- 93 2012 Côtes Catalanes IGP, L'Horizon
- 92 2011 Hérault, Mas Jullien
- 92 2002 Côtes Catalanes VdP "Domaine de l'Orri", Gauby
- 91 2011 Côtes Catalanes IGP "Cuvée Marguerite", Matassa
- 91 2008 Côtes du Roussillon AOC "Terroir Mailloles", Sarda-Malet
- 90 2008 Côtes Catalanes VdP "Coume Gineste", Gauby
- 89 2012 Côtes Catalanes IGP, Clos du Rouge Gorge
- 89 2012 Côtes Catalanes IGP "L'Esprit de l'Horizon", L'Horizon
- 89 2012 Languedoc AOP, Saint Sylvestre
- 88 2012 Côtes du Roussillon AOC "Les Glaciaires", Gardiès
- 88 2012 Languedoc AOP "Les Cocalières", Aupilliac
- 88 2012 Pays d'Oc IGP "Le Rivage", Belle Mare
- 88 2011 La Clape AOC "Réserve", Mas du Soleilla
- 88 2011 Pays d'Oc IGP "Prestige", Seigneurie de Peyrat
- 88 2010 Coteaux du Languedoc AOC "Gravettissime", La Gravette de Corconne
- 88 2009 Côtes Catalanes VdP, Le Soula

Roséwein / Rosé wine

- 90 2012 Côtes Catalanes IGP, L'Horizon

Rotweine / Red wines

- 95 2011 Faugères AOP "Grande Réserve", Binet-Jacquet
- 95 2010 Faugères AOC "Jadis", Léon Barral
- 94 2010 Terrasses du Larzac AOC, Mas Jullien
- 93 2012 Côtes Catalanes IGP, L'Horizon
- 93 2011 Côtes Catalanes IGP, Matassa
- 93 2010 Hérault VdP, La Grange des Pères
- 93 2007 Côtes du Roussillon-Villages AOC "Planète", Seguela
- 93 2005 Gard VdP, Roc d'Anglade
- 92 2011 Côtes Catalanes IGP "Carignan 1903", Le Roc des Anges
- 92 2011 Côtes Catalanes IGP "Cuvée Romanissa", Matassa
- 92 2010 Faugères AOC, Léon Barral
- 92 2008 Collioure AOC "Clos du Moulin", Mas Blanc
- 91 2011 Collioure AOC "La Pascole", Bruno Duchêne
- 91 2011 Terrasses du Larzac AOP, Saint Sylvestre
- 91 2010 Collioure AOP "Cosprons Levants", Mas Blanc
- 91 2010 Languedoc Pic Saint-Loup AOP "Que sera sera", Mas de Mortiés
- 91 2010 Saint-Chinian AOC "Vieilles Canailles", Les Eminades
- 91 2007 Côtes du Roussillon AOC "Terroir Mailloles", Sarda-Malet
- 91 2007 Fitou AOC "Cuvée Jean Sirvén", Bertrand-Bergé
- 90 2011 Aude Hauterive IGP "Cigalus", Gérard Bertrand
- 90 2011 Aude IGP "Le vin de ma cocote", Mamaruta
- 90 2011 Saint-Chinian AOP "Les Crès", Borie la Vitarèle
- 90 2010 Corbières AOP "Le Cendrillon No. 1", La Cendrillon
- 90 2010 Côtes du Roussillon-Villages AOC "La Torre", Gardiès
- 90 2010 Languedoc Pic Saint-Loup AOP "jamais content", Mas de Mortiés
- 90 2010 Terrasses du Larzac AOC, Montcalmès
- 90 2009 Faugères AOC "Comete", Château Anglade

Natürliche Süßweine / Natural sweet wines

- 94 Banyuls AOC Hors d'Age "Vieilli en Sostre", Mas Blanc
- 92 2004 Banyuls AOC "Excellence", Mas Blanc
- 90 2011 Banyuls AOC "Rimage La Coume", Mas Blanc
- 90 2005 Rivesaltes AOC "La Carbasse", Sarda-Malet
- 89 Banyuls AOC "Caudalies", Mas Blanc

Professionell, unabhängig und kompetent

Wein-Plus ist Europas führende unabhängige Internet-Plattform zum Thema Wein. Täglich nutzen über 6.000 Menschen das Informations- und Kommunikationsnetzwerk, in dem rund 187.000 private und professionelle Weinliebhaber registriert sind. Der Weinführer von Wein-Plus ist mit Beschreibungen und Bewertungen von über 120.000 Weinen der größte seiner Art. Er wird nahezu täglich aktualisiert und basiert auf strengen Verkostungsrichtlinien.

Chefverkoster Marcus Hofschuster und sein Team arbeiten hauptberuflich für den Weinführer und nehmen sich für jede Weinbeurteilung ausreichend Zeit. Alle Weine werden ausschließlich im neutralen Proberaum von Wein-Plus in Erlangen verkostet. Die Verkostung erfolgt blind, so dass Wein und Erzeuger dem Verkoster bei der Bewertung nicht bekannt sind. Die Weine werden grundsätzlich in zusammenhängenden Serien gemeinsam mit ähnlichen Weinen probiert, um einen sinnvollen sensorischen Rahmen zu gewährleisten.

Marcus Hofschuster genießt ein herausragendes Renommee als gewissenhafter und unbestechlicher Experte. Sein Team besteht ebenfalls aus erfahrenen Verkostern mit fundierter weinfachlicher Ausbildung. Das Verkostungssystem ist voll EDV-gestützt und abgesichert gegen Verwechslungen und Eingabefehler. Die Bewertungen werden regelmäßig durch Gegenproben überprüft, die ebenfalls blind erfolgen.

Die Weine werden nach dem internationalen 100-Punkte-Schema bewertet. Dabei werden in den Weinführer nur Weine mit mindestens 80 Punkten aufgenommen. Das Bewertungssystem wird bei Wein-Plus strenger angewandt als bei anderen Weinführern heute üblich. Die einzelnen Punkte entsprechen folgenden Kategorien:

- 80 bis 84 Punkte: sehr gut
- 85 bis 89 Punkte: ausgezeichnet
- 90 bis 94 Punkte: hervorragend
- 95 bis 99 Punkte: groß
- 100 Punkte: einzigartig

In der Reihe **BEST OF** zuletzt erschienen:

- BEST OF **Südtirol**
- BEST OF **Kamptal**
- BEST OF **Grosses Gewächs rot**
- BEST OF **Grosses Gewächs weiß**
- BEST OF **Wachau**
- BEST OF **Nero d'Avola aus Sizilien**
- BEST OF **Autochthone weiße Sorten Siziliens**
- BEST OF **Nebbiolo aus dem Piemont**
- BEST OF **Chianti Classico**
- BEST OF **Chianti**
- BEST OF **Steirische Lagen- und Selektionsweine**
- BEST OF **Barolo**
- BEST OF **Deutscher Spätburgunder**

Professional, independent and competent

Wein-Plus is the leading independent Internet platform on the topic of wine in Europe. Each day, more than 6,000 people use the network for information and communication, which has around 187,000 registered private and professional wine enthusiasts. The Wein-Plus wine guide, which lists tasting notes and scores for more than 120,000 wines, is the most comprehensive guide of its kind. It is brought up to date virtually on a daily basis, and is founded on strict tasting guidelines.

Head taster Marcus Hofschuster and his team work full-time for the wine guide, and ensure they take sufficient time for each and every wine rating and description. All the wines are tasted without exception in the neutral surroundings of the tasting room at the Wein-Plus head office in Erlangen, Germany. Tasting is always done blind, so that the tasters do not know during the tasting which wine or which producer they are rating. Wines are always tasted in logical series together with other similar wines, in order to ensure a meaningful sensory framework for the descriptions and ratings.

Marcus Hofschuster enjoys an outstanding reputation as a conscientious and incorruptible expert. His team consists of tasters who are likewise experienced, and have professional training in wine. The tasting system is fully supported by a computer system, with protection built in against errors of entry and mix-ups. Ratings are constantly monitored by inserting counter-bottles, which are also tasted blind.

Wines are scored in accordance with the international 100 point system. Only wines that score a minimum of 80 points are included in the wine guide. At Wein-Plus, the scoring system is applied more strictly than is usual in the case of other wine guides. Specifically, the points scores correspond with the following categories:

- 80 to 84 Points: very good
- 85 to 89 Points: excellent
- 90 to 94 Points: outstanding
- 95 to 99 Points: great
- 100 Points: unique

Recently published in the **BEST OF** series:

- BEST OF **Alto Adige**
- BEST OF **Kamptal**
- BEST OF **Grosses Gewächs red**
- BEST OF **Grosses Gewächs white**
- BEST OF **Wachau**
- BEST OF **Nero d'Avola from Sicily**
- BEST OF **Indigenous white Sicilian varieties**
- BEST OF **Nebbiolo from Piedmont**
- BEST OF **Chianti Classico**
- BEST OF **Chianti**
- BEST OF **Styrian Selection and single vineyard wines**
- BEST OF **Barolo**
- BEST OF **German Pinot Noir**